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Voditelj:
Nove dileme  i  nova  rešenja  kroz dijalog  svih  zainteresovanih misije  su Šestog poljoprivrednog  foruma
„Hrana  za  Evropu“  koji  je  danas  počeo  u  Vršcu.  Tema  ovogodišnjeg  skupa  je  „Bezbednost  hrane“,  a
organizatori foruma su Ekonomski institut i Društvo agrarnih ekonomista Srbije.
Vesna Sretenović, novinarka:
Agroprivreda  je  decenijama  zapostavljeni  i  najveći  neiskorišćeni  potencijal  Srbije.  Ekonomske  analize
ukazuju  da  bi  Srbija  podizanjem prinosa  na  nivo  proseka  Evropske  unije mogla  da  utrostuči  vrednost
poljoprivredne proizvodnje i višestruko poveća izvoz, što je i cilj Ministarstva poljoprivrede i to ne samo u
Evropsku uniju, Rusku Federaciju, nego i nova tržišta.
Branislav Nedimović, ministar poljoprivrede:
Mogu potpuno otvoreno  reći  ono  što  je moj  cilj  da pokušamo da  smanjimo  što više  spoljnotrgovinski
deficit u pogledu kompletne privredne aktivnosti na prostoru Srbije ge poljoprivreda treba da bude dobar
podupirač  za  te  stvari.  Najveći  problem  što  Srbija  jeftino  prodaje  kvalitetan  primarni  poljoprivredni
proizvod u vidu sirovina, pa je zadatak da dođe bar do poluproizvoda.
Branislav Nedimović, ministar poljoprivrede:
Ono  što  treba  reći  to  je  da  na  srednji  i  duži  rok  mi  imamo  jako  dobru  perspektivu  u  voćarstvu,
povrtarstvu  i  proizvodnji  mesa  i  to  je  ono  na  čemu mi  moramo  stremiti,  insistirati  na  onom  što  jna
srednji i duži rok daje perspektive, kako u pogledu obima proizvodnje, tako i u pogledu novca.
Vesna Sretenović, novinarka:
Tradicionalno u Srbiji  se o hrani  govori  kao o  razvojnoj  šansi  koju mi nismo  iskoristili  jer  se ne može
dobiti nešto iz ničega rekao je profesor Ševarić.
Prof. dr Miladin Ševarić, predsednik Društva agrarnih ekonomista Srbije:
Zbog toga moramo shvatiti da kao što subvencioniramo strane investitore da bismo trebali pre svega da
subvenciramo  domaće  investitore  i  domaće  poljoprivrednike  iz  više  razloga:  prvo  iz  demografskih
razloga, drugo  iz strateških razloga, odnosno ravnomernog regionalnog ruralnog razloga  i demografske
obnove sela.
Vesna Sretenović, novinarka:
Tu  je  i  četiri  hiljade  nezaposlenih  agronoma  koji  su  važni  zbog  transfera  znanja  na  poljoprivrednim
gazdinstvima.  Preko  400  hiljada  hektara  nesikorišćenog  poljoprivrednog  zemljišta  za  50  godina  je
izgubljeno  1,5  miliona  hektara  jer  se  na  najkvalitetnijoj  zemlji  grade  industrijski  parkovi,  rekao  je
Ševarić.  Teme  foruma  su  i  „Srpska  agroprivreda  viđena  očima  ministara  i  menadžera“,  „Srpska
poljoprivreda  na  putu  ka  Evropskoj  uniji“,  „Čija  je  zemlja  zemlje  Srbije“,  a  završni  panel  je  posvećen
bezbednosti hrane.
Dragan Šagovanović, direktor Ekonomskog instituta:
Smatramo da je jedan od ključnih problema naše agroprivrede upravo konkurentnost, a ukoliko želimo
da  radimo  na  razvoju  konkurentnosti  onda  je  bezbednost  hrane  i  bezbednost  potrošača  svakako  prvi
korak na tom putu.
Vesna Sretenović, novinarka:
Na  forumu učestvuju  i  stručnjaci nauke  i  prakse, predstavnici nadležnih ministarstava, Vlade  i  države,
predstavnici međunarodnih organizacija, direktori i menadžeri poljoprivrednih i prehrambenih kompanija,
kao i predstavnici trgovinskih lanaca.
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